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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till finansminister Magdalena Andersson (S)

2018/19:48 Nedsatt moms på livsmedel

Mervärdesskatten (moms) på livsmedel är sedan den 1 januari 1996 nedsatt till 
12 procent. Riksrevisionen har granskat den nedsatta momsen på livsmedel 
med avseende på dess priseffekt, fördelningsprofil och kostnadseffektivitet. 
Riksrevisionen motiverar granskningen bland annat med att nedsättningen 
kostar stora belopp samt att det är drygt 20 år sedan livsmedelsmomsen sattes 
ned, och ändå har inte dess effekt på priserna utvärderats.

Granskningen har utgått från följande revisionsfråga: Är nedsatt moms på 
livsmedel en kostnadseffektiv åtgärd för att förstärka köpkraften hos 
barnfamiljer och låginkomsthushåll?

Riksrevisionens slutsats är att den nedsatta momsen inte är ett kostnadseffektivt 
sätt att förstärka köpkraften för barnfamiljer och låginkomsthushåll. Andra 
grupper än målgrupperna tillgodogör sig en stor del av stödet. Riksrevisionen 
bedömer att ungefär hälften av skatteutgiftens ca 27 miljarder kronor skulle 
kunna sparas årligen genom att man i stället använder en kombination av 
alternativa fördelningspolitiska stöd.

Riksrevisionen rekommenderar att regeringen ”tar initiativ till att utreda nedsatt 
moms på livsmedel och avgöra om motivet alltjämt är att stödja barnfamiljer 
och låginkomsthushåll samt i sådana fall överväga andra sätt att stödja dessa 
hushåll”.

Med anledning av detta vill jag fråga finansminister Magdalena Andersson:

 

Avser finansminister att vidta några åtgärder i enlighet med Riksrevisionens 
rekommendationer?

………………………………………

Jörgen Berglund (M)

Från Riksdagsförvaltningen
2019-01-28
Besvaras senast
2019-02-06 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Johan Welander


